
Geachte raadsleden,

Dank voor uw uitnodiging voor het rondetafelgesprek op 21 december 2021. Wij zullen daar 
graag aanwezig zijn met drie of vier bestuursleden. 

Het is prijzenswaardig dat de raad zich persoonlijk wil informeren over de wensen en 
gevoelens van alle betrokkenen. 

Grote vraag onzerzijds is wat u met de rondetafelgesprekken wilt bereiken. U wilt weten wat 
wij vinden van het ontwikkelen van het windpark. Dat lijkt een dooddoener omdat u 
regelmatig geïnformeerd bent over de standpunten van de verscheidene betrokkenen. U bent 
geïnformeerd door het overleg zoals dat beschreven is in de intentieovereenkomst met de 
initiatiefnemers. De gang van zaken rond dat overleg zijn u welbekend; evenals de resultaten.  
Het lijkt er op, dat het overleg bedoeld is om de processtap “overleg met bewoners” af te 
vinken. Dat om in de toekomst niet verweten kunt worden een onzorgvuldig proces te hebben 
gevoerd. 
Deze gedachte is niet zo vreemd, omdat u in uw uitnodiging niet aangeeft wat u met de 
opgedane informatie gaat doen en welke criteria u bij de afwegingen zult gebruiken en hoe 
zwaar die criteria wegen. 
Verder geeft u in uw uitnodiging aan dat “gegeven de duurzaamheidsopgave…. In het 
zoekgebied gerealiseerd zou kunnen worden”  De discussie rond de duurzaamheidsopgave zal 
zich dus moeten beperken tot het bekende zoekgebied. Verder blijkt uit uw uitnodiging, dat 
niet afgeweken kan worden van de duurzaamheidsopgave, zeg maar de regionale 
energiestrategie. 

De timing van her rondetafelgesprek is ons ook vreemd. De Raad van State heeft 
aangekondigd dat de huidige criteria opnieuw beoordeeld moeten worden en eventueel 
aangepast. Verder word er opnieuw onderzoek gedaan naar de gevolgen voor de 
volksgezondheid. Uw collegae van de gemeente Neder-Betuwe hebben aangekondigd geen 
eigen criteria te zullen ontwikkelen. Het is ons niet bekend of u dezelfde mening bent 
toegedaan. 

Uit uw uitnodiging maken wij op, dat een breder gesprek over CO2 neutraliteit en de wijze 
waarop dat te bereiken is niet mogelijk is. Daarmee keert u zich af van alternatieve wegen.

Om de mening van de bewoners van de gemeente over het windpark te weten te komen, 
hebben wij een rondgang gemaakt langs de omwonenden. Een onderzoek dat de gemeente 
niet heeft willen uitvoeren. De resultaten van de rondgang zijn grofweg, dat het merendeel 
(75%) van de bevolking tegen het windpark A15 zijn en dat er nog steeds bewoners zijn, die 
niet of onvoldoende geïnformeerd zijn. 

In dat licht is het vreemd, dat u kiest voor het uitvoeren van de RES en niet opkomt voor de 
eigen bevolking. Het zou u sieren dat u kiest voor de eigen bewoners. Er zijn meerdere 
gemeenten, die hun dwaling hebben ingezien en zijn gestopt met het faciliteren van 
windmolens. 

Ik geef u een aantal argumenten waarom u zou moeten stoppen met het faciliteren van de 
huidige en toekomstige initiatiefnemers.



1. Ondanks alle mooie woorden is het oprichten en exploiteren van een windpark een 
kwestie van geld verdienen. Dat is iedereen gegund, maar niet als dat ten kosten gaat 
van mensen, natuur en landschap.

2. De veel gehoorde en door u gehanteerde voorwaarde is, dat de bevolking moet kunnen 
profiteren van het windpark. Enerzijds door mede investeren in het windpark en 
anderzijds door het geven van leuke dingen voor de bevolking. Wij hebben velen van 
u duidelijk gemaakt, dat dat drogredenen zijn en de scheiding tussen arm en rijk alleen 
maar groter maakt. Iedereen betaald al mee aan de windparken. Zij draaien immers 
voor een groot deel op subsidie, die is opgebracht door de burger zelf. 

3. Met het toelaten van windmolens brengt u schade toe aan de volksgezondheid. 
Windmolens op zichtbare en korte afstand veroorzaken stress. Dit als gevolg van 
lawaai, laagfrequent geluid, slagschaduw, (onregelmatige) bewegingen in het 
landschap. Alom dus onrust en dat boven de reeds aanwezige verstoringen. 

Ons standpunt is u reeds lang bekend. Wij willen geen verdere industrialisering van ons 
landschap en willen zeker geen windmolens in het zoekgebied. 

Wij adviseren u pas op de plaats te maken, totdat de nieuwe normen bekend zijn en het 
onderzoek naar de effecten op de volksgezondheid is afgerond. 

Zoals gezegd, wij nemen uw uitnodiging graag aan. U zou ons een nog groter plezier doen 
door het hele proces rond het zoekgebied te stoppen. 

Namens Vereniging MalleMolensMiddenBetuwe
Niek Borsboom, secretaris MMMB,  14 december 2021


